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Р. АЗРОЯН – Произведение Хуана Гойтисоло «Печаль в раю» и 
западноевропейский экспериментальный роман. – Одно из лучших поздних 
произведений Хуана Гойтисоло является роман «Печаль в раю», где отражено 
переосмысление исторического прошлого. Роман построен сразу в двух 
сюжетных планах, первый из которых война, а второй – еë последствия. 
Применение интертекстуальности, широкое употребление мифологем и 
преднамеренное нарушение хронотопа свидетельствуют о приверженности 
Гойтисоло к принципам экспериментального романа.  

Ключевые слова: роман, экспериментальный роман, интертекстуальность, 
мифологема, хронотоп, нивола, романист, сюжетная структура 

 

R. AZROYAN – Juan Goytisolo’s “Children of Chaos” and the Western 
European Experimental Novel. – One of the greatest works of Juan Goytisolo is 
“Children of Chaos” which reflects the reinterpretation of the past. Set in two 
dimensions – the war and its consequences, the novel depicts the author’s perception of 
the past. The use of principles of intertextuality, mythologems and deliberate breach in 
configurations of time and space (chronotope) reveal the author’s attempts at writing an 
experimental novel.  

Key words: novel, experimental novel, intertextuality, mythologem, chronotope, 
nivola, novelist, narrative structure 

 


